
Žatevný výjazd s premiérom a ministrom
Slovensko je z hľadiska potrebného množstva obilnín sebestačné a aj tohtoročná
odhadovaná nižšia produkcia obilnín by mala postačovať pre domácu spotrebu Slovenska.
 

 
Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora uskutočnila žatevný výjazd s predsedom vlády
SR Eduardom Hegerom a ministrom pôdohospodárstva a rozvoja vidieka Samuelom Vlčanom.
Prehliadku porastov hustosiatych obilnín a živočíšnej výroby si politici prišli pozrieť do okresu
Galanta, na Poľnohospodársko-obchodné družstvo Abrahám.
 
V nižšie položených oblastiach, teda v Bratislavskom, Nitrianskom, Trnavskom a časti
Trenčianskeho, Banskobystrického a Košického kraja sa začala žatva v 26. týždni /v týždni od 28.
júna do 4. júla/ pokusne. Následne v regiónoch/lokalitách, kde to stav porastov dovolil, sa žatva
rozbehla naplno. Na Kysuciach, Orave, Liptove, Turci, Spiši, Šariši a Hornom Zemplíne sa žatva
zatiaľ nezačala.
 



 
Fotogaléra z podujatia →

 
Predseda Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory Emil Macho naznačil, že tohtoročná
žatva by mohla byť na úrovni 5-ročného priemeru. „Chcem uistiť všetkých, že slovenskí
poľnohospodári vedia, čo majú robiť a ako to majú robiť. Urobíme maximum, aby sme
v podmienkach, v ktorých fungujeme, nakŕmili náš národ,“ povedal na tlačovom brífingu pred
kombajnmi Emil Macho.
 
„Máme skosený hrach, ozimný jačmeň, repku aj tvrdú pšenicu. Pokračujeme v mäkkých pšeniciach.
Úrody sú o niečo nižšie ako vlani, ale dostávame sa na 5-ročný priemer. Nevyšiel nám hrach, kde
máme oproti vlaňajšku 50% prepad – kvôli počasiu, najmä počas teplého júna,“ vysvetlil Marcel
Kollár, predseda POD Abrahám.
 
Žatevný výjazd v regióne sa tentokrát musel zaobísť bez tradičnej prehliadky žatvy priamo na mieste.
V noci v oblasti Abrahámu totiž napršalo 16,5 mm zrážok. Obilie a terén boli mokré a tak sa politici
zhovárali o význame agropotravinárstva pri kombajnoch len zaparkovaných na poli.
 

https://www.sppk.sk/fotogaleria/168


 
Premiér Eduard Heger sa poďakoval všetkým poľnohospodárom a potravinárom za ich denno-denne
odvedenú robotu.
 
„Chcel by som oceniť každé úsilie ľudí, ktorí nepoznajú pracovný čas, ale musia pracovať podľa toho,
aké sú možnosti. My sme sa dnes rozprávali aj na tému, ako tomuto odvetviu pomôcť. Vieme, že za
ostatných 10-20 rokov dostávalo poriadne zabrať. Sme tu preto, aby sme tento trend zmenili.
Rozprávali sme sa aj o nastavení financovania zo strany štátu. Ak chceme zmeniť čísla
v sebestačnosti, potrebujeme mať inak nastavené partnerstvo medzi štátom a poľnohospodármi
a potravinármi. Chceme pripraviť také spravodlivé podmienky, aby všetci – malí, strední a veľkí
poľnohospodári - vedeli spolu fungovať. Podávame ako štát pomocnú partnerskú ruku na
zrealizovanie navrhnutých riešení dlhodobých problémov,“ hovoril pred novinármi Eduard Heger.
 
Minister pôdohospodárstva a rozvoja vidieka Samuel Vlčan označil za prioritu zvýšiť výkon
agropotravináskeho odvetvia. V diskusii nielen s poľnohospodármi, ale aj pri kombajnoch na poli, sa
dotkol procesu prípravy Strategického plánu k budúcej Spoločnej poľnohospodárskej politike po roku
2021.
 



 
„Na jeseň plánujem začať sériu stretnutí v regiónoch, kde chcem s poľnohospodármi hovoriť o tom,
ako budeme odstraňovať problémy z minulosti a nastavovať budúcnosť. Jedine ak budeme mať jasne
nastavené ciele, tak potom môžeme prinášať opatrenia,“ povedal minister Vlčan.
 
Počas žatevného výjazdu hovorili poľnohospodári a potravinári s politikmi o viacerých zásadných
témach: okrem predbežného stavu žatevných prác v južne položených oblastiach a prípravy
Strategického plánu poukázali na potrebu generačnej obmeny ľudí a samotnej motivácie mladých
ľudí, prečo by mali pracovať v agropotravinárstve. Potravinári  hovorili o väčšej podpore
spracovateľského odvetvia. Jednou z tém bol aj nákup pôdy cudzincami a využívanie finančných
nástrojov v poľnohospodárstve.
 

 

 


